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PROTOKÓŁ NR  55-9 /2014 
z posiedzenia Komisji Kultury i Promocji 

Rady Miasta Gdańska 
które odbyło się 26 sierpnia 2014 roku. 

 
 
Komisja rozpoczęła posiedzenie o godzinie 16:00, zakończyła o godzinie 17:20. 
 
Obecność : 
W posiedzeniu uczestniczyło 4 członków Komisji, wg listy obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Marek Bumblis otworzył posiedzenie, powitał zebranych  
i stwierdził quorum. Poinformował, Ŝe porządek został wysłany do radnych drogą 
elektroniczną – Porządek Obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Przewodniczący zaproponował następujący porządek posiedzenia:  
 
1. Opiniowanie projektów uchwał, które wpłynęły do Komisji: 

1.1 Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – 
druk nr 1391,  

1.2 Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1392, 

1.3 Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy (BaŜantowa) 
druk nr 1381, 

1.4 Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie ustanowienia Nagrody Naukowej Miasta Gdańska im. Jana 
Heweliusza – druk nr 1366. 

 

2. Inicjatywa Towarzystwa Miłośników Wilna i Ziemi Wileńskiej uznania roku 2015 
rokiem pamięci o osobach przybyłych do Gdańska z dawnych kresów wschodnich 
Polski. 

3. Aktualny sposób uŜytkowania Bastionu Św. Gertrudy i Szańca Jezuickiego. 

4. Rozpatrzenie Uchwały nr XXXII/53/2014 Rady Dzielnicy Osowa z dnia 16 czerwca 
2014 roku w sprawie ufundowania i ustawienia tablicy pamiątkowej w 10 
rocznicę śmierci Jacka Kaczmarskiego – mieszkańca Osowy. 

5. Propozycje wniosków Komisji Kultury i Promocji do budŜetu Miasta Gdańska na 
2015 rok. 

6. Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 

 
Porządek obrad poddano pod głosowanie.  
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USTALENIA KOMISJI:  

Komisja – jednogłośnie  3  głosami „za” – przyjęła proponowany porządek. 

 

 

PUNKT 1.1 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – druk 
nr 1391. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 1391 – Sprawa: BRMG-S.0006.264.2014 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.08.2014 r.) 

Maria Wojnarowska – kierownik w Wydziale BudŜetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały  zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały. 

Opinia nr 55-9/276-36/14. 

 

PUNKT 1.2 

Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2014 – druk nr 1392. 
________________________________________________________________________ 

Druk nr 1392 – Sprawa: BRMG-S.0006.265.2014 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.08.2014 r.) 

Maria Wojnarowska – kierownik w Wydziale BudŜetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Szymon Moś – członek komisji 

Czy to jest częsta praktyka darowizny developerów na rzecz miasta?  

Maria Wojnarowska – kierownik w Wydziale BudŜetu Miasta i Podatków 

Nie, to nie jest częsta praktyka. Zdarzają się sporadycznie. Wszystkie darowizny 
wnoszone są uchwałami Rady Miasta Gdańska. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

Opinia nr 55-9/277-37/14. 

 

PUNKT 1.3 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy (BaŜantowa) druk nr 
1381. 
________________________________________________________________________ 

Druk nr 1381 – Sprawa: BRMG-S.0006.254.2014 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.08.2014 r.) 

Beata Gaj – zastępca dyrektora Wydziału Geodezji 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

Opinia nr 55-9/278-38/14. 
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PUNKT 1.4 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie ustanowienia Nagrody Naukowej Miasta Gdańska im. Jana Heweliusza – 
druk nr 1366. 
________________________________________________________________________ 

Druk nr 1366 – Sprawa: BRMG-S.0006.239.2014 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 28.08.2014 r.) 

Anna Czekanowicz – DrąŜewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

Opinia nr 55-9/279-39/14. 

 

PUNKT 2 

Inicjatywa Towarzystwa Miłośników Wilna i Ziemi Wileńskiej uznania roku 2015 
rokiem pamięci o osobach przybyłych do Gdańska z dawnych kresów wschodnich 
Polski. 

________________________________________________________________________ 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

W przyszłym roku mamy rok 2015. Towarzystwo, które reprezentuje Pani BoŜena 
Kisiel napisało do Przewodniczącego Rady Miasta. Pan przewodniczący poprosił, aby 
nasza komisja zajęła się ta sprawą. Prosimy obecną na Sali Panią prezes, aby 
powiedziała  kilka słów o inicjatywie.  

BoŜena Kisiel – prezes Towarzystwa Miłośników Wilna i Ziemi Wileńskiej 

Dziękuję Radzie Miasta Gdańska poprzez Państwa za dotychczasowe wspieranie 
naszych działań, poniewaŜ dzięki decyzji Rady Miasta od przeszło 20 lat szkoleni są 
nauczyciele z polskich szkół na Wileńszczyźnie w oparciu o umowę między 
władzami Gdańska i Wilna. W przyszłym roku w sposób szczególny chcielibyśmy 
uczcić fakt przybycia pierwszych transportów repatriacyjnych, jak to wtedy 
określano nas z Wileńszczyzny. Mija dokładnie lat 70, kiedy dotarły tu pierwsze 
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transporty kolejowe przesiedleńców. W Gdańsku i Sopocie po II wojnie światowej 
osiedliło się około 40 000 Kresowiaków. Szacuje się, Ŝe około 30% mieszkańców 
Gdańska swoje rodowody wiedzie z Wileńszczyzny. JeŜeli chodzi o województwo 
pomorskie to ostatnie badania sondaŜowe mówiły o 16% na terenie województwa 
pomorskiego. Gdańsk jako miasto posiadające długą, ponad tysiącletnią historię, po 
II wojnie światowej zaczął na nowo budować swoją toŜsamość. KaŜdy z 
przybywających do tego miasta miał istotny wpływ na to czym i jaki Gdańsk jest 
teraz. 70 rocznica przybycia do Gdańska pierwszych transportów ekspatriantów z 
dawnych kresów wschodnich Polski jest wyjątkową okazją do wyraŜenia naszego 
podziękowania tym, którzy mieli ogromny wkład w odbudowywanie Gdańska i jego 
funkcjonowanie we wszystkich obszarach Ŝycia społeczno – gospodarczego. Wielu z 
nich juŜ odeszło, ale jeszcze są wśród nas Ci, którym moŜemy bezpośrednio wyrazić 
swoje uznanie i wdzięczność za „stawianie na nogi” naszego miasta. Obchody tej 
rocznicy są równieŜ waŜne jako element edukacji historycznej skierowanej 
szczególnie do młodego pokolenia Gdańszczan. W ramach działalności naszego 
towarzystwa chcemy przygotować cykl wydarzeń, które planujemy zrealizować w 
roku 2015 w tym, między innymi: sesje, konferencje popularno-naukowe, róŜnego 
rodzaju wydarzenia artystyczne na nieistniejącej juŜ stacji Gdańsk – Kłodno, gdzie 
przyjeŜdŜały pociągi z ekspatriantami, równieŜ zorganizowanie wspólnej polsko – 
niemieckiej wystawy mówiącej o losach przesiedleńców z jednej i drugiej strony. 
Zwróciliśmy się równieŜ do władz miasta Gdańska o podjęcia decyzji trwałego 
upamiętnienia obecności Kresowiaków w Gdańsku, poprzez np. wmurowanie 
tablicy. Takie pismo zostało juŜ skierowane do Pana prezydenta. Przewidujemy 
równieŜ i na to tez mamy akceptację Prezydenta Miasta Gdańska, podjąć działania 
zmierzające do utworzenia jakiegoś muzeum, czy izby pamięci dawnych 
Kresowiaków. W tym roku mija 25 rocznica istnienia naszego towarzystwa i tu za 
kilka dni odbędzie się uroczysta sesja upamiętniająca 25 – lecie, czyli czas w 
którym zaczęliśmy móc jakoś oficjalnie mówić o sobie, o swoich losach. Ta sprawa 
była jakoś tak pomijana w edukacji i wspomnieniach. Wydaje się nam, Ŝe rok 2015 
jest znakomita okazją i zwracamy się z taką prośbą do Państwa o rozwaŜnie 
moŜliwości uznania roku 2015 za rok pamięci, o tych, którzy przybyli do Gdańska z 
dawnych Kresów Wschodnich Polski. Wstępne plany dotyczące sposobu uczczenia 
tej rocznicy przez nas pozwolę sobie wręczyć szanownej komisji. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Dziękuję. Wszyscy wiemy jak bardzo waŜne dla toŜsamości Gdańska są kresy. Tu 
chodzi o potęgę naukową Gdańska, kulturalną i to Ŝe miasto zostało odbudowane. 
To zawdzięczmy profesorom z uczelni wileńskich, lwowskich, entuzjazmowi ludzi z 
kresów. Wiemy, Ŝe inicjatywy współpracy Wilna w Gdańsku, Gdańska w Wilnie są 
bardzo mocne. Kaziuki to społeczno – religijne święto, które jest we wszystkich 
trójmiejskich parafiach w Gdańsku obecne, a w Bazylice Mariackiej jest bardzo 
mocno obchodzone. Wydaje mi się, Ŝe nie będziemy procedowali samej treści 
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uchwały. Natomiast Panowie radni moŜemy poprzeć tę inicjatywę i chyba na tym 
poprzestaniemy. Natomiast co zrobi potem z Rada Miasta i Prezydent to później 
okaŜe się. Proponuję, Ŝeby nasza komisja poparła tę inicjatywę i Ŝeby prezydium 
Rady Miasta Gdańska i prezydent przygotowali stosowny projekt dokumentu na 
posiedzenie Rady Miasta, Ŝeby miasto Gdańsk oficjalnie tę inicjatywę umieściło w 
przyszłorocznym kalendarzu.  

 

PUNKT 3 

Aktualny sposób uŜytkowania Bastionu Św. Gertrudy i Szańca Jezuickiego. 

________________________________________________________________________ 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Kilka lat temu podjęliśmy ten temat. Oba obiekty były puste. Siłami społecznymi 
monitorowała Bastion Św. Gertrudy Stowarzyszenie Gertruda. Na Szaniec Jezuicki 
nie było pomysłu, ale pojawili się uŜytkownicy. Jesteśmy ciekawi jako radni, jako 
Komisja Kultury i Promocji, zajmująca się dziedzictwem kulturowym Gdańska jak 
zamierzacie Państwo podjąć temat pieczy nad tymi obiektami. Co zamierzacie tam 
robić i jak to zamierzacie robić? 

 

Artur Kościuk – Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 

Powiedział m.in., Ŝe jeśli chodzi o Bastion Św. Gertrudy to została zawarta umowa 
uŜyczenia przez Wydział Skarbu UM. Co do obiektu Szańca Jezuickiego, to 4 
czerwca została zawarta umowa uŜyczenia podpisana przez Stowarzyszenie 
Motocyklowe Cruiseriders. Ta umowa obowiązuje do 30.04.2017 r. W jej ramach 
stowarzyszenie ma tam realizować swoje statutowe zadania. Jest to klub 
motocyklowy. GZNK podjął starania i w tym roku prowadzi takie tematy jak: Baszta 
Jacek przy ul. Pańskiej. Na dzień dzisiejszy jest to zlecenie dokumentacji 
budowlano – konserwatorskiej.  

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Jakie kwoty są na te zamierzenia przewidziane? 

  

Artur Kościuk – Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 

W dokumentacji na Basztę Jacek nasza wycena tych prac wynosi 31 416 zł. Na 
Grodzką 18 jest to juŜ realizowane zamierzenie. Zlecone jest wykonanie 
dokumentacji budowlano – konserwatorskiej, remontu spichlerza. Tu juŜ zawarto 
umowę na kwotę 49 938 zł. 

 

Marcin Tymiński – Urząd Ochrony Zabytków 
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Powiedział, m.in., Ŝe  rzeczywiście od kilku miesięcy w Bastionie Św. Gertrudy jest 
składnica konserwatorska. Składujemy tam najcięŜsze elementy konserwatorskie, 
głównie kamieniarskie, bo nie ma tam warunków do przechowywania drewna. 
Pomysł się sprawdza. Jest tam 2000m2 powierzchni uŜytkowej. Z prac, które 
musimy wykonać to trzeba tam doprowadzić prąd, naprawić bramę i poprawić 
drogę dojazdową. Konserwator ma plany na przyszłość, aby część składowanych 
elementów kamieniarskich eksponować. Te elementy są nie tylko składowane, ale 
teŜ mogą być wykorzystywane. Jeśli więc ktoś przeprowadza remont i potrzebuje 
jakiś elementów kamieniarskich to moŜe to wykorzystywać. Elementy rozbieranych 
budynków teŜ mogą być tam składowane. Słynny kamień z Wrzeszcza, który się 
znalazł graniczny tez trafił do składnicy konserwatorskiej. W imieniu konserwatora 
dziękuję miastu za współpracę.  

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Gratuluję inicjatywy. Przejdźmy teraz do Szańca Jezuickiego, bo to chyba 
największe zaskoczenie. MoŜe powiecie Panowie coś o swoim stowarzyszeniu i jak 
wpadliście na ten pomysł i co zamierzacie robić? 

 

Krzysztof Lewandowski – Stowarzyszenie Cruiseriders 

Powiedział, m.in., Ŝe reprezentuje klub Criuseriders, który istnieje od 5 lat. 
Siedziba znajduje się w Gdyni. Mamy dwa oddziały w Lęborku i Gdańsku. Krzewimy 
kulturę motocyklową, bezpieczeństwo na drodze. Po wielu rozmowach z 
prezydentem padła propozycja lokalizacji siedziby w Szańcu Jezuickim. Bardzo nas 
to zainteresowało, poniewaŜ widzieliśmy, Ŝe miejsce jest zaniedbane, niszczone i 
znika z mapy Gdańska. Postanowiliśmy zmierzyć się z tym problemem. Mamy 
podpisaną umowę uŜyczenia na 3 lata. Przeprowadziliśmy inwentaryzację stanu 
technicznego i zauwaŜalny jest zaawansowany rozkład niektórych elementów 
składowych. Cały czas zaskakują nas wcześniej niewidziane uszkodzenia. W tej 
chwili jesteśmy w trakcie pozyskania energii elektrycznej i wody. Wystąpiliśmy z 
wnioskiem. Jest to długotrwały proces, bo na prąd musimy czekać 14 miesięcy. 
Chcielibyśmy zaadaptować to miejsce na nasza siedzibę. Mamy równieŜ pomysł na 
odtworzenie połowy wewnętrznych część i cześć zewnętrzną i udostępnić do 
zwiedzania turystom. Problemem jest brak dojazdu. DuŜą część tej rekonstrukcji 
będziemy starali się robić własnymi środkami, poniewaŜ nasz klub skupia 
motocyklistów róŜnych zawodów. Będziemy chcieli przedłuŜyć okres umowy 
uŜyczenia, poniewaŜ rekonstrukcja wymaga czasu i wielu nakładów. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Czy planujecie realizować jakieś funkcje wystawiennicze?  
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Krzysztof Lewandowski – Stowarzyszenie Cruiseriders 

Powiedział m.in., Ŝe rozmawialiśmy wstępnie o zagospodarowaniu lewej kaponiery 
z udziałem naszych przyjaciół z Garnizonu Gdańskiego. Chcielibyśmy 
zaprezentować jak wyglądało to w tamtych czasach zarówno na zewnątrz jak i w 
środku. Była rozmowa z GZNK, Ŝeby zrobić taras widokowy. Oni są bardzo 
pozytywnie nastawieni do tego pomysłu. Mam nadzieję, Ŝe uda się zrealizować jak 
najwięcej naszych pomysłów. Jesteśmy zainteresowani tym, aby robić to 
profesjonalnie i przede wszystkim chcemy to ochronić przed niszczeniem. Przez 4 
miesiące włamano się tam juŜ czterokrotnie, ale nie zraŜamy się tym. Szaniec jest 
duŜym wyzwaniem, ale jesteśmy nastawieni na pracę zespołową. Pierwszym testem 
sprawdzającym umiejętność współpracy było odrestaurowanie starego magazynu 
paliwowego na terenie PKP w Gdyni. Otrzymaliśmy na podobnych zasadach stary 
magazyn paliwowy w stanie krytycznym. Doprowadziliśmy to w ciągu 1,5 roku do 
stanu idealnego. Jest to znane miejsce w Polsce. Gościliśmy sławy. Jesteśmy silną 
organizacją. Naszym najgłośniejszym osiągnięciem jest zorganizowanie zlotu 
motocyklowego w Kościerzynie „Majówka Pomorska”. To będzie 5 edycja w 2015r. 
To samo będziemy robić w Szańcu Jezuickim.  

 

Piotr Skiba – członek komisji 

Czy da się podjechać na motocyklu do Szańca Jezuickiego?  

 

Krzysztof Lewandowski – Stowarzyszenie Cruiseriders 

Tak moŜna wjechać.  

 

Piotr Skiba – członek komisji 

Ile motorów moŜe bezpiecznie zaparkować na majdanie? 

 

Krzysztof Lewandowski – Stowarzyszenie Cruiseriders 

Majdan chcemy podzielić na dwie części. Jesteśmy juŜ po złoŜeniu takiego planu 
remontowego. Zgodnie z umową mieliśmy w ciągu 3 miesięcy złoŜyć plan na 3 lata. 
Chcielibyśmy go wyrównać. JeŜeli się uda to nieduŜą część przeznaczymy na 
motocykle, ale chcielibyśmy, aby część pozostała wolna na zorganizowanie tam np. 
grilla i postawienie nieduŜej sceny. Pokazano dokumentację zdjęciową. Jeśli chodzi 
o lokalną społeczność to planujemy nawiązać współpracę i poznać się z naszymi 
sąsiadami. Postaramy się zainteresować ich naszymi działaniami.  
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Jarosław Twarzowski -  prezes stowarzyszenia 

Powiedział m.in., Ŝe mieszka w okolicach Szańca Jezuickiego. Jak tylko uda się 
doprowadzić prąd chcielibyśmy załoŜyć tam monitoring. Teren nie jest 
zabezpieczony. Skarpy wokół obsuwają się. Płoty, które graniczą z ulicą równieŜ są 
uszkodzone. Mamy zamiar to naprawić. Jesteśmy organizacją non profit, więc na 
pewno będziemy starali się pozyskać fundusze od sponsorów. Robimy to juŜ od paru 
lat. Ostatnio został uszkodzony płot jakąś wywrotką. Ludzie budujące drogę zrzucili 
piasek z wywrotki prosto do fosy i uszkodzili bramę. Chcielibyśmy dowiedzieć się 
kto był wykonawcą? Jako stowarzyszenie opiekujemy się domem dziecka w Sopocie. 
Mamy pomysł na organizację pikników na terenie Szańca. Organizujemy teŜ akcje 
zbiórki krwi dla dzieci pod nazwą Motoserce. To była 5 edycja w tym roku.   

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Będziemy z sympatią patrzyli na Wasze poczynania. Zadanie nie jest łatwe, 
poniewaŜ potrzeba wiele milionów złotych. Szaniec Jezuicki ma z pewnością duŜo 
więcej szczęścia niŜ inne obiekty militarne np. na Biskupiej Górce. Tam są równieŜ 
bardzo atrakcyjne miejska, bardzo zaniedbane, w tej chwili praktycznie porzucone, 
ale formalnie nie wiadomo kto jest właścicielem, czy Skarb Państwa, czy juŜ 
miasto? Cieszę się, Ŝe obiekt ma opiekę ludzi, którym zaleŜy na jego Ŝyciu. 
Pamiętajcie o wojewódzkim konserwatorze zabytków i wojewódzkim 
konserwatorze przyrody, którzy będą się Wam bacznie przyglądali. Bardzo 
dziękujemy za przybycie.  

 

 

PUNKT 4 

Rozpatrzenie Uchwały nr XXXII/53/2014 Rady Dzielnicy Osowa z dnia 16 czerwca 
2014 roku w sprawie ufundowania i ustawienia tablicy pamiątkowej w 10 rocznicę 
śmierci Jacka Kaczmarskiego – mieszkańca Osowy. 

________________________________________________________________________ 

Maria Bank – przewodnicząca Rady Dzielnicy Osowa 

Przedstawiła i uzasadniła inicjatywę. Powiedziała m.in., Ŝe mieszkańcy 
zaproponowali, aby wzniesiono pomnik, obelisk, czy ufundowano tablicę w 10 
rocznicę śmierci Jacka Kaczmarskiego. Nie wiem czy dałoby się to zrobić, poniewaŜ 
nie znam moŜliwości finansowych miasta. My ,jako rada osiedla na pewno będziemy 
szukali sponsora. Był równieŜ pomysł, aby park został nazwany imieniem Jacka 
Kaczmarskiego.  

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
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Powiedział m.in., Ŝe do rozpatrzenia są dwa aspekty – nazwa parku i obiekt 
pomnikowy upamiętniający Jacka Kaczmarskiego. Jeśli chodzi o aspekt pierwszy to 
od pół roku z inicjatywy naszej komisji jest uchwała, która porządkuje sprawy 
nazewnictwa. Tam jest zasada, Ŝe nie moŜna powielać nazw istniejących obiektów 
miejskich. Jest to istotne, poniewaŜ były przypadki, Ŝe słuŜby ratownicze i 
bezpieczeństwa miały problem z dotarciem pod właściwy adres. Podobnie było w 
przypadku Parku Oruńskiego. Istnieje rondo Jacka Kaczmarskiego, które powstało 
niedaleko, po to, aby uczcić jego postać. Oczywiście zwrócimy się do prezydenta o 
zaopiniowanie Waszego wniosku, ale wydaje mi się, Ŝe to jest podstawowa 
przeszkoda.  

Szymon Moś – członek komisji 

Jaka jest kwota, którą Państwo jesteście ze swojego budŜetu wyłoŜyć? Nie wiem 
jaki jest budŜet? 

 

Maria Bank – przewodnicząca Rady Dzielnicy Osowa 

Nasz budŜet jest bardzo malutki, 52 000 zł.  

 

Szymon Moś – członek komisji 

Ile jesteście Państwo w stanie dołoŜyć. Czy macie Państwo jakiś kosztorys?  

 

Maria Bank – przewodnicząca Rady Dzielnicy Osowa 

Początkowo myśleliśmy o duŜym kamieniu z tablicą. My zajęlibyśmy się 
transportem tego kamienia i usytuowaniem. Nasze fundusze są małe. Naturalnie 
będziemy szukać sponsorów. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Powiedział m.in., Ŝe zbiórka pieniędzy jest dobrym pomysłem. To jest zwykle 
inicjatywa społeczna, a miasto porządkuje i przygotowuje teren. Taka sama 
sytuacja miała miejsce w wypadku pomnika Jana Pawła II i Ronalda Reagana. Tam 
teŜ pomnik został ufundowany przez grupę sponsorów, a miasto wykonało w ramach 
istniejącego deptaka obejście, przygotowało i uporządkowało teren. Wydaje mi się, 
Ŝe to w tym kierunku powinno iść. Z tego co się orientuję koszt przygotowania 
tablicy byłby mniejszy niŜ koszt uporządkowania terenu. JeŜeli taka była 
dotychczasowa reguła, to powinniśmy się jej trzymać, bo dojdziemy do sytuacji, Ŝe 
będziemy zmuszeni wartościować osoby zasługujące na pomnik i mogą pojawić się 
pytania, dlaczego miasto dofinansowało jedną tablicę, a innej juŜ nie. Dlatego 
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sprawiedliwie jest, aby inicjujący sfinansowali pomnik czy tablicę, a miasto 
weźmie na siebie przygotowanie otoczenia. 

 

Maria Bank – przewodnicząca Rady Dzielnicy Osowa 

Tam praktycznie nic nie trzeba robić. Jedynie trzeba wskazać miejsce, gdzie 
mógłby taki głaz stanąć. Ten park jest nowy i bardzo ładnie zagospodarowany. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Proponuję zwrócić się do słuŜb Pana prezydenta o zaopiniowanie Waszego wniosku, 
do Wydziału Geodezji, jeśli chodzi o nazwę, do Komisji pomnikowej, jeśli chodzi o 
samą ideę pomnika i moŜliwości realizacyjne, po trzecie do zarządcy parku, czyli 
ZDiZ, czy moŜna coś tam zmieniać w tym parku. 

 

Maria Bank – przewodnicząca Rady Dzielnicy Osowa 

Nie upieramy się, jeŜeli faktycznie nie ma moŜliwości nazwania parku w ten 
sposób. Natomiast bardzo zaleŜy nam, aby jakieś miejsce upamiętniające Jacka 
Kaczmarskiego na naszym terenie było.  

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Dziękuję. Po zasięgnięciu opinii wrócimy do tematu.  

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja – jednogłośnie  4  głosami „za” – zwróciła się do Pana Prezydenta o 
zaopiniowanie inicjatywy Rady Dzielnicy Osowa w sprawie ufundowania i 
ustawienia tablicy pamiątkowej z 10 rocznicę śmierci Jacka Kaczmarskiego, 
mieszkańca Osowy. 

Wniosek nr 55-9/34-6/14. 

 

 

PUNKT 5 

Propozycje wniosków Komisji Kultury i Promocji do budŜetu Miasta Gdańska na 
2015 rok. 

______________________________________________________________________________ 
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W tym punkcie głosów nie było. 

 

 

PUNKT 6 

Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 

________________________________________________________________________ 

W tym punkcie głosów nie było. 

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za przybycie. 

Na tym posiedzenie zakończono. Godzina 17:20.  

 

Przewodniczący  
Komisji Kultury i Promocji RMG 

 

Marek Bumblis 

 

Protokołowała: 

Ewelina Szymczyk 

Biuro Rady Miasta Gdańska 

 


